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Love’s Uncertainty explores the hopes and anxieties of urban, middle-class parents in
contemporary China. Combining long-term ethnographic research with textual
analyses of popular child-rearing manuals, television dramas, and government
documents, Teresa Kuan bears witness to the dilemmas of ordinary Chinese parents,
who struggle to reconcile new definitions of good parenting with the reality of limited
resources. Situating these parents’ experiences in the historical context of state
efforts to “improve population quality,” Love’s Uncertainty reveals how global
transformations are expressed in the most intimate of human experiences. Ultimately,
the book offers a meditation on the nature of moral agency, examining how people
discern, amid the myriad contingencies of life, the boundary between what can and
cannot be controlled.

作者介绍: 

Teresa Kuan is Assistant Professor of Anthropology at the Chinese University of Hong
Kong.
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评论

三星半，对这样一个题目而言，这个研究的设计显然并非最佳，实验民族志的写作方式
完成度也不足以让论述变得丰满。但作者确实很真诚地在思考这个问题。

-----------------------------
不懂人类学，为什么literary
criticism和psychoanalysis都能用做论据，subjectivity和affectivity到底是啥意思，为啥
说的经历我都可以relate to，但是高级的词我就是说不出来？

-----------------------------
民族志方面充实了不少，也把许多热点通过自己的主题连接起来（但是有些地方看得有
些莫名其妙）。

-----------------------------
我喜欢里面心理人类学剖析的那部分

-----------------------------
教育民族志中可谓费尔巴哈般的著作

-----------------------------
頁210結尾部分，"I have tried to go beyond the tired dichotomies of power versus
agency, reproduction versus resistance, by focusing on moral experience and by
locating the art of disposition in everyday life." 我很同意。帶入Francois
Jullien著作中「勢」的概念來討論，一開始覺得很妙，但後面就有一丟丟「莫名其妙」
了。。。全書的英文讀起來很舒服。

-----------------------------
关姐姐！

-----------------------------
the scope of Kuan, for example, discerning moral agency, softens the anthropology
thought



-----------------------------
我导写民族志没有那种大佬的举重若轻感，但逻辑上严密得多。本书最重要的部分就是
理论抱负，用 Saba Mahmood, James Laidlaw 和于连一起破除
foucauldian霸权框架的有力之作，尽管经验的细枝末节还可商榷。写博论又好好捋了
一遍结构，学习了一下 articulation。

-----------------------------
自己老师的书，顶一下

-----------------------------
写得什么玩意儿 第一章把什么道家法家孙子兵法草船借箭都扯出来了 对structure vs
agency的critique又很cliche 白白浪费了一个有趣的课题

-----------------------------
大学三年都在读“不知所谓”的agency，终于有一篇不再谈论这些二元的东西，好喜
欢。但是女神Tereasa在我上小学和初中的时候去昆明做了田野。。。怎么就没做到我
家呢。。。伤心

-----------------------------
我导师＋我女神的书当然要支持啦！！！（看过之前几版draft的喔）

-----------------------------
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